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                                                                                                                                  2022-11-14 

Till Stadsdelsnämnden i Hammarby – Skarpnäck 

Medborgarförslag 

Förslag: 

Att Stadsdelsförvaltningen tar initiativ till att Stockholms kommun förser samtliga offentliga 
byggnader i stadsdelen där detta är tekniskt lämpligt med solpaneler för att producera elektrisk kraft. 

Motivering: 

Den pågående klimatkrisen ställer oss alla inför gigantiska utmaningar. Vi står inför uppgiften att i 
grunden ställa om hela samhället och vårt sätt att leva. Tiden är mycket knapp. Vi har endast några få 
år på oss att genomföra nödvändiga förändringar – troligtvis mindre än åtta år. Det innebär att under 
den innevarande och nästa mandatperiod kommer stadsdelsnämnden i Hammarby – Skarpnäck 
tvingas hantera samhällsförändringar av tidigare aldrig skådat slag. Beredskapen inför detta är 
fortfarande mycket låg inom förvaltningen och hos många av medborgarna. 

Det måste göras tydligt för invånarna i stadsdelen att den politiska ledningen tar ansvar i denna 
situation. Åtgärder som är tydliga och synliga i det offentliga rummet är nödvändiga. Stadsdelen 
måste gå före med tydliga initiativ. Motsvarande och sannolikt mycket radikalare åtgärder måste 
vidtas av politiska beslutsfattare på alla nivåer i samhället. 

Genom att förse samtliga offentliga byggnader i stadsdelen med solpaneler illustreras allvaret i 
situationen. Det sätter också press på övriga fastighetsägare i stadsdelen att ta motsvarande initiativ. 
(Enligt uppgift är 60 procent av taken inom stadsdelen lämpliga för att förses med solpaneler). 

 
 

 
 

 

 
 

 

 

 
 

 
 

 



 
 

 






